
راهکار اندونزی برای خودکفایی غذایی

پرابوو ســوبیانتو، رئیس جمهور منتخت اندونزی، قصد دارد مناطق کاشت محصولات غذایی را به 
میزان ســه میلیون هکتار در پنج سال آینده گســترش دهد تا محصولات اصلی را در یک برنامه 
خودکفایی غذایی کشت کند.به گزارش ایسنا، پرابوو که در انتخابات ریاست جمهوری فوریه پیروز 
شد، متعهد شده است که پس از روی کار آمدن خود در ۲۰ اکتبر، در چهار سال آینده به خودکفایی 
غذایی دســت یابد.داده های دولتی اندونزی نشــان می دهد که اندونزی در حال حاضر ۷.۴ میلیون 
هکتار زمین کشاورزی دارد که ۸.۵ درصد در مقایسه با ۸.۰۸ میلیون هکتار در سال ۲۰۱۵ کاهش 
یافته که به دلیل تبدیل زمین برای مناطق مسکونی و صنعتی است.معاون وزیر کشاورزی این کشور 
اظهار کرد که پرابوو می خواهد این وسعت را به میزان ۳ میلیون هکتار و تقریباً به اندازه بلژیک، برای 
کاشــت برنج، ذرت و ســویا افزایش دهد. وی افزود که ایجاد مزارع جدید برنج برای تضمین آینده 
ضروری است. در حال حاضر ما در حال برنامه ریزی برای ۳ میلیون هکتار زمین های کاشت جدید 
هستیم.وی گفت: تصور نکنید سه میلیون هکتار از جنگل های بکر را پاکسازی می کنیم تا به شالیزار 
تبدیل شود. زمین های باتلاقی وجود دارد که می توانیم شالیزار کنیم. اندونزی در اوایل سال جاری 
حدود ۱۰۰ هزار هکتار از باتلاق های استان سوماترای جنوبی را به مزارع برنج تبدیل کرد تا تولید 
برنج خود را افزایش دهد. تولید برنج اندونزی در سال جاری ۳۰.۸۶ میلیون تن پیش بینی شده که 
برای برآورده کردن کل تقاضای برآورد شده ۳۱.۲۱ میلیون تن کافی نیست. جاکارتا ۳.۶ میلیون تن 

سهمیه واردات برنج را برای سال ۲۰۲۴ تصویب کرده است.

پورشه به مرسدس بنز و بی ام  و پیوست

پورشه شرکت خودروسازی آلمانی، ۲۹ درصد افت فروش ۹ ماهه در چین را ثبت کرد و در گزارش 
نتایج ضعیف تر در این کشــور به مرســدس بنز و بی ام  و پیوســت.به گزارش ایسنا، رکود در چین، 
بزرگترین بازار خودروی جهان، بر نتیجه کلی تاثیر گذاشــت و فروش جهانی با ۷ درصد کاهش به 
۲۲۶ هزار و ۲۶ دستگاه در ژانویه تا سپتامبر رسید. مصرف کنندگان چینی تمایلی به هزینه کردن 
برای کالاهای لوکس ندارند زیرا رشــد اقتصادی متزلزل ناشی از بحران املاک در این کشور است.

طبق گزارش رویترز، در میان مدل ها، خودروی اســپرت پانامرا و سدان الکتریکی باتری دار تایکان، 
به ترتیب ۲۰ درصد و ۵۰ درصد، به ویژه در چین، بیشــترین افت را داشتند.دتلف فون پلاتن، عضو 
هیئت مدیره پورشه اظهار کرد که سال ۲۰۲۴ سالی چالش برانگیز برای ماست که در برخی موارد 

دسترسی به محصول محدود است.

علاقه جهانی برای جســتجوی واژه »بیت کویــن« در ماه اکتبر ۲۰۲۴ به ۳۱ کاهش 
یافت.به گزارش ایســنا، علاقه جستجوی بیت کوین )BTC( به پایین ترین سطح بازار 
خرسی کاهش یافته و بر اســاس داده های گوگل ترندز )GT(، علاقه جســتجو برای 
بیت کویــن در ۱۲ اکتبر به ۳۱ نزول کرد در حالی کــه در هفته تایید صندوق های 
قابل معامله در بورس بیت کوین آمریکا، ۷۶ مورد از ۱۰۰ بوده اســت.این اتفاق زمانی 
رخ می دهد که بیت کوین بهبود می یابد و موفق می شــود رالی چشمگیر داشته باشد. 
علاقه جستجوی بیت کوین در ابتدای ماه مارس به ۱۰۰ و قیمت آن در سال ۲۰۲۴ 
بــه بالاترین میزان خود رسید، زیرا ارزش آن از ۷۳ هزار دلار فراتر رفت. این افزایش 
قیمت خاص به تایید صندوق های قابل معامله در بورس  بیت کوین در ایالات متحده 
مرتبط بود.همانطــور که داده های گوگل ترندز، علاقه کم را نشــان می دهد به نظر 
می رسد که شور و شوق خرده فروشی رو به کاهش است. بر اساس آمار جهانی از اول 
سال تا به امروز )YTD(، عبارت جستجوی »بیت کوین« در این هفته امتیاز ۳۱ از ۱۰۰ 
را کســب کرده است. این رقم کاهش ۵۹.۲ درصدی نسبت به هفته اول سال ۲۰۲۴ 
اســت که میزان علاقه به جستجو ۷۶ بود.بر اســاس داده های آمار جهانی در گوگل 
ترندز، نیجریه با امتیاز کامل ۱۰۰ از نظر علاقه به عبارت جستجوی »بیت کوین« در 

جهان پیشتاز است. السالوادور با امتیاز ۸۰ در رده  دوم و سوئیس، اسلوونی و اتریش در 
رتبه های بعد از آن قرار گرفتند. با این حال، چشم انداز گسترده تر جهانی چندان خوب 
نیست.کوین نوشت، کاهش علاقه به جستجو نشان دهنده تغییر درک عمومی است؛ 
در حالی که برخی کشورها همچنان علاقه مند هستند، کاهش علاقه کلی ممکن است 
نشان دهنده یک صنعت در حال رشد یا نیاز به کاتالیزورهای جدید برای تقویت مجدد 
اشــتیاق عمومی باشد. این توقف توجه، ممکن است نشان دهنده فعالیت معتدل تری 
از ســوی بازیگران بازار در آینده باشد.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در 
حال حاضر ۲.۱۹ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۰.۵۳ 
درصد بیشتر شــده است. در حال حاضر ۵۶.۶۳ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در 
اختیار بیت کوین است که ۰.۰۶ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار 
ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشته ۴۵.۴۲ میلیارد دلار است که ۳۲.۲۴ درصد 
کاهش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۳.۲۳ میلیارد 
دلار است که  ۷.۱۱ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم 
تمام سکه های پایدار اکنون ۳۹.۷۸ میلیارد دلار است که ۸۷.۵۷ درصد از کل حجم 

۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

خودروهای برقی نردبان رشد 
اقتصاد چین شد

فروش خودروهای سواری چین در سپتامبر با افزایش یارانه دولتی ۴.۳ درصد نسبت 
به ســال گذشته افزایش یافت.به گزارش ایســنا، فروش در بزرگترین بازار خودروی 
جهان در ماه ســپتامبر به ۲.۱۱ میلیون دســتگاه رسید که نسبت به ۲.۰۴ میلیون 
دستگاه در سال گذشته افزایش داشت. بر اساس داده های انجمن خودروهای مسافری 
چین در ۹ ماه اول سال، فروش نسبت به سال گذشته ۱.۹ درصد افزایش داشته است

فروش خودروهــای الکتریکی و پلاگین هیبریدی ۵۰.۹ درصد افزایش یافت و ۵۲.۸ 
درصد از فروش کلی را به خود اختصاص داد. این ســومین ماه متوالی بود که تعداد 
خودروهای باتری دار از جمله پلاگین ها از فروش خودروهای بنزینی در چین بیشــتر 
شد.فروش خودروهای برقی و پلاگین هیبریدی که چین آن را به عنوان »خودروهای 
انرژی جدید« طبقه بندی می کند، در ماه سپتامبر به ۱.۱۲ میلیون در چین و ۷.۱۳ 
میلیون در ۹ ماه اول ســال رسید.فروش جهانی خودروهای برقی در ســال جاری با 
کاهش تولید خودروســازان خارج از چین کاهش یافته است. با این حال، فروش در 
چین به دلیل بسته گسترده یارانه ها برای مصرف کنندگانی که با وسایل نقلیه قدیمی تر 
برای خودروهای برقی و خودروهای کم مصرف تر معامله می کنند، افزایش یافته است

تسلا بیــش از ۷۲ هزار دســتگاه 
خــودرو در بــازار داخــلی چین 
فروخــت کــه ۶۶ درصد نســبت 
به مدت مشــابه ســال قبل رشد 
داشــت که بهترین ماه امسال آن 
اســت. تسلا بر این باور اســت که 
حدود یک ســوم فروش خود را در 
چین خواهد داشت. خودروسازانی 

همچــون بی وای دی، لی آتو و اکســپنگ، بهترین ماه خود را ســپتامبر ثبت کردند. 
پرفروش ترین ســازندگان خودروهای انرژی نو در چین در هشت ماه اول بی وای دی، 
جیــلی و تسلا بودند.دولت چین در جولای، یارانــه ای بیش از ۲۸۰۰ دلار آمریکا را 
اعلام کرد تا مصرف کنندگان، خودروی قدیمی را کنار بگذارند و آن را با یک خودروی 
برقی جایگزین کنند. یارانه برای یک وسیله نقلیه احتراقی با سوخت کارآمدتر اندکی 
بیش از ۲۱۰۰ دلار آمریکاســت. ۱.۱ میلیون مصرف کننده تا اواخر ســپتامبر، برای 
اســتفاده از یارانه ثبت نام کرده بودند.رویترز گــزارش کرد که صادرات خودرو چین 
در ماه ســپتامبر ۲۲ درصد رشد کرد و به ۳.۵۵ میلیون دستگاه خودرو در ۹ ماه اول 
سال رسید، رشدی که با واکنش شدید خودروسازان چینی در بازارهای بزرگ خارج 
از کشــور همزمان شــده است. چین در سال گذشته با پشــت سر گذاشتن ژاپن به 

بزرگترین صادرکننده خودرو در جهان تبدیل شد.
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رئیس مجلس شــورای اسلامی برای شــرکت در اجلاس بین المجالس جهانی )IPU(، وارد ژنو در کشور سوئیس شد.به گزارش خبرگزاری مهر، محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس شــورای اسلامی برای شــرکت در اجلاس بین المجالس جهانی )IPU(، وارد ژنو در کشور سوئیس شــد.بخش مهمی از دیدارها و سخنرانی های رئیس مجلس در 
اجلاس بین المجالس جهانی )IPU(، تبیین و تشریح جنایات صهیونیست ها و حمایت از گروه های مقاومت در مقابل این جنایات خواهد بود تا پیام مظلومیت و ایستادگی 

مردم لبنان را به دنیا برساند.

www.sobh-eqtesad.ir

برای شرکت در اجلاس بین المجالس جهانی؛

قالیباف وارد ژنو شد
info@sobh-eqtesad.ir

یک بام و دو هوای 
فیلترشکن ها

فیلترشــکن  و وی پی ان ها در حالی ســد فیلترینگ را قابل نفوذ می کنند که 
در مقابل، مخاطرات مسائل امنیتی فراگیر شدن این اپلیکیشن ها، مشکل ساز 
بوده و درواقع کاربران برای اســتفاده از ســایت های فیلترشده، بدون آگاهی 
کافی بــه دانلود و نصب اپلیکیشــن ها اقــدام می کنند؛ مســأله ای که اخیرا 
مســؤولان به آن اشــاره و دســتوراتی را برای رسیدگی جدی به آن صادر 
کرده اند.به گزارش ایســنا، استفاده از فیلترشــکن و آسیب های ناشی آن از 
جمله موضوعاتی اســت که چند ســالی اســت مورد توجه قرار گرفته است. 
اگرچه اســتفاده از فیلترشکن در گذشــته نیز رواج داشته اما پس از اعمال 
محدودیت برای برخی پلتفرم های خارجی طی دو سال گذشته، این آسیب ها 
بیش از پیش احســاس شــد.   فیلترشکن چیســت؟تعاریف متعددی برای 
فیلترشــکن در نظر گرفته شده اما به صورت کلی می توان گفت فیلترشکن ها 
مجموعه ای از روش ها و نرم افزارهای مختلف هستند که برای عبور از فیلتر از 
آن استفاده می شــود البته بعضی از فیلترشکن ها کاربرد امنیتی دارند، یعنی 
با عــوض  کردن آی پی آدرس فرد موردنظر، جلوی هک شــدن را می گیرند 
اما از طرفی بعضی از نرم افزارهایی که در قالب فیلترشــکن عرضه می شوند، 
بدافزارهایی هســتند که توســط مجرمان ســایبری و جهت سوءاســتفاده 
از کاربران ارائه شــده اند.   کارشناســان در این بــاره می گویند بدافزار بودن 
خاصیــت وی پی ان نیســت و این موضوع در مورد همه اپلیکیشــن ها صدق 
می کند و حتی یک اپلیکیشــن ماشین حساب هم ممکن است بدافزار باشد؛ 
اما محدود شــدن برخی از پلت فرم ها سبب شــده مردم شده به وی پی ان ها 
و اپلیکیشــن های ناشــناس روی بیاورند، این در حالی است که ممکن بوده 
دســترسی های غیرمتعارفی مثل مکان و لیست مخاطبان را بگیرند و از این 
اطلاعات سوء اســتفاده کنند.     اما طی دو ســال گذشــته بارها و بیش از 
گذشته هشدار داده شده که استفاده از وی پی ان، آسیب پذیری دستگاه های 
کاربــران به همــراه دارد چون راه رخنه هکرها به دســتگاه های الکترونیکی 
مانند گوشی آسان می شــود؛ بنابراین پیشنهاد می شود مردم تا جای ممکن 
از آنها اســتفاده نکنند. علاوه بر آلودگی دســتگاه های الکترونیکی، افزایش 
حملات ســایبری در سال های گذشته از جمله مســائل و نگرانی هایی است 
که به واســطه استفاده از فیلترشکن به وجود آمده است. مسئله ای که سبب 
شــده عزم جدی برای مقابله با فیلترشــکن ها و آسیب های آن شکل بگیرد.

حدود دو سوم از مشترکان همراه از فیلترشکن  استفاده می کنند که بسیاری 
از آن ها از مجاری غیررســمی در اختیار قرار گرفته و باعث می شــود گوشی  
یا سیســتم ها به عنوان بســتری برای حمله به زیرســاخت های کشور مورد 
اســتفاده قرار بگیرد که آسیب جدی به امنیت سایبری است. دستور رئیس 
جمهور برای رسیدگی به فروش فیلترشــکن بررسی ها حاکی از آن است که 
نگرانی از اســتفاده فیلترشــکن ها به دو بخش تقسیم می شــود؛ بخش اول 
فیلترشکن های رایگانی هســتند که در فضای مجازی وجود دارند و کاربران 
از طریق آن وارد صفحات فیلتر شــده می شوند و بخش دیگر فیلترشکن های 
پولی و هزینه ای که به مردم تحمیل می شــوند، هســتند.   در همین راستا 
پیگیری جدی فیلترشــکن ها با آغاز به کار دولــت چهاردهم بار دیگر مورد 
اهتمام و بررسی قرار گرفت. به طور مثال سید ستار هاشمی - وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات - پیش از دریافت رأی اعتماد از نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی بر این موضوع تأکید کرد که استفاده از فیلترشکن در فضای مجازی 
آسیب هایی را  از جمله افزایش هزینه به ســبد هزینه خانوار به همراه داشته 
است. همچنین بسیاری از حملات ســایبری از طریق فیلترشکن هایی است 
که به صورت غیرمجاز روی گوشی ها نصب می شود. در همین رابطه رسیدگی 
به فروش فیلترشــکن در اولین جلسه شــورای عالی فضای مجازی در دولت 
چهاردهم به ریاست مسعود پزشکیان مطرح شد. رئیس جمهور در این جلسه 
با اشــاره به موضوع فروش فیلترشکن توســط عده ای سودجو، با بیان اینکه 
برخی با فیلترشــکن فروشی پول های میلیاردی کسب می کنند که این برای 
کشــورمان خوب نیست، دســتور داد تا این مســئله حتما به شکل دقیق و 
جــدی مورد رسیدگی قرار گرفته و تصمیم مقتــضی در این مورد و به طور 
کلی زمینه های رواج چنین کســب و کاری اتخاذ شــود.   موضوعی که وزیر 
ارتباطــات و فناوری اطلاعات اخیرا در ایــن باره اعلام کرد به روایت آمار در 
گزارش هایی که منتشــر شــده به طور متوســط حدود دو سوم از مشترکان 
همــراه از فیلترشــکن ها اســتفاده می کنند که بسیــاری از آن ها از مجاری 
غیررسمی در اختیار قرار می گیرد و باعث می شود این گوشی ها یا سیستم ها 
به عنوان بستری برای حمله به زیرساخت های کشور مورد استفاده قرار گیرد 
که آسیب جدی به امنیت ســایبری است. یک بام و دوهوای فیلترشکن ها او 
همچنین تأکید کرد اســتفاده از فیلترشــکن ها هزینه مالی به سبد خانوارها 
اضافه کند و گردش مالی غیرشــفافی دارد. بررسی ها نشان می دهد بخشی از 
این اقتصاد غیرشــفاف از جیب دولت خارج شده است و به جای اینکه برای 
توسعه زیرساخت استفاده شود وارد بازار غیرشفاف می شود. از باب فرهنگی، 
فرزندان ما در معرض انواع و اقســام محتواها قــرار گرفته اند که نگرانی هایی 
را ایجاد می کند. در محتوایی که قبل از ۱۴۰۱ و فضای محدودســازی وجود 
داشــت چنین چیزی را شاهد نبودیم. هاشــمی درباره وابستگی های نسبی 
فروشــندگان فیلترشــکن ها تصریح کرد: کارهای امنیتی و اطلاعاتی در این 
خصوص انجام شــده است اما به دلایل متعدد شاید خیلی راهگشا نباشد. در 
کوتاه مدت ممکن است کمک کننده باشد اما در طولانی مدت راهگشا نیست. 
اگر بر گردش مالی فروش فیلترشکن که در داخل کشور اتفاق می افتد تمرکز 
کنید، این مبالغ به ســمت رمزارزی می رود و عملًا امکان پایش وجود ندارد. 
پیش از مطرح شــدن برخورد با فروش فیلترشــکن و فیلترشکنان در دولت 
چهاردهم، در ســال های اخیر نیز اقداماتی در این زمینه انجام شده بود. به 
عبارتی در دولت سیزدهم از سوی مسئولان گفته شده بود فروش فیلترشکن 
و کســب درآمد از آن مجاز نیســت اما جرم انگاری هم نشده و تلاش هایی 
دارد صورت می گیرد که این مســئله علاوه بــر غیرمجاز بودن، جرم انگاری 
هم بشــود و طبیعتا نهادهای مربوطه باید آن را دنبال کنند؛ با گذشت مدت 
اندکی اعلام شــد که قوه قضائیه موظف شــده با همکاری وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعاتی و ســایر دســتگاه های ذیربط، با فروشندگان فیلترشکن ها 
و وی پی ان غیرمجــاز برخورد قانــونی و متخلفین را مجــازات کند. طبق 
این تصمیم قرار شــد تولیدکنندگان، فروشندگان و توزیع کنندگان وی پی 
ان ها و فیلتر شــکن های غیر مجاز از این پس مشــمول مجازات ماده ۷۵۳ 
قانون مجازات اسلامی گردیده و در مورد اشــخاص حقوقی علاوه بر مجازات 
مندرج در ماده ۷۵۳، نســبت به شرکت تجاری یا موسسه متخلف، لغو امتیاز 
و تعطیلی نیز رقم خواهد خورد.     برخورد با فروشــندگان فیلترشــکن موثر 
اســت؟   به گفته کارشناســان گاهی اوقات فروشندگان فیلترشکن  مشخص 
نیســتند و کار فروش در فضای مجازی، برروی ایمیل و پیام رسان ها، با رد و 
بدل شــدن دو کد، رخ می دهد و شاید بسیاری از افرادی که این خط را ارائه 
می کنند، به راحتی قابل شناســایی نباشــند؛ مانند بسیاری از سر خط های 
شــماره های تلفن که خدمــات تبلیغی و ترویجی روی آن داده می شــود و 
ممکن اســت به کارهایی مانند کلاهبرداری هم منتهی شود بنابراین به نظر 
می رســد دستگیری و مجازاتی که برای فروشندگان فیلترشکن درنظر گرفته 
شــده اصولا نمی تواند مانعی باشد برای فردی که به هر طریقی به حضور در 

این فضا نیاز داشته باشد.

گزیده خبر

تحریم های جدید آمریکا علیه ایران نوعی »باج دهی« به رژیم یاغی است

ورود صرافان و خودروسازان به 
صادرات پسته و خرما

کسری مالی رژیم صهیونیستی 
افزایش یافت

نایب رئیس کمیسیون توسعه صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه رانت واردات، صادرکننده 
را نابود کرده و دولت باید یک فکر اساسی برای حل این مشکل داشته باشد، از ورود صرافان و خودروسازان 
به صادرات پسته و خرما خبر داد.محمدعلی محمدمیرزائیان در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه سیاست رفع 
تعهد ارزی، مانع صادرات محصولات کشاوری است، اظهار کرد: اینکه صادرکننده محصولات کشاورزی بر 
مبنــای دلار آزاد ارز مورد نیاز خود را تهیه کند  و ارز حاصل از صادرات را به نرخ ارز نیمایی به واردکننده 
خودرو، موبایل و غیره  بدهد امکان پذیر نیســت. به همین دلیل اســتفاده از کارت های اجاره ای و یک بار 

مصرف رونق گرفته است.  .....

صادرات حدود ۱۳۲ میلیون دلاری فرش 
ماشینی در نیمه نخست امسال

فعالیت ٧۶ شرکت دولتی فاقد شناسه 
ملی یا دارای شناسه ملی مضاعف

افزایش تولید نفت از میدان های سپهر و 
جفیر
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گزیده خبر

برای شرکت در نشست روسای سازمان  همکاری شانگهای؛

عارف به پاکستان سفر می کند

معاون اول رئیس جمهور برای شرکت در بیست و سومین نشست روسای دولت های 
»ســازمان  همکاری شانگهای« به »اسلام آباد« ســفر می کند.به گزارش خبرگزاری 
مهر، علی نجفی خوشــرودی معاون بین الملــل و همکاری های منطقه ای معاون اول 
رئیس جمهور با اعلام این خبر گفت: روز ســه شنبه عارف، به دعوت رسمی نخست 
وزیر پاکســتان، برای شرکت در بیست و سومین نشست رؤسای دولت های »سازمان 
همکاری شانگ های« به اسلام آباد سفرمی کند، این نشست در تاریخ ۲۴ و ۲۵ مهرماه 
برگزار می شــود.علی نجفی خوشــرودی، معاون بین الملل و همکاری های منطقه ای 
معاون اول رئیس جمهور در تشــریح برنامه های این ســفر گفت: علاوه بر معاون اول 
رئیس جمهور که با دعوت رسمی نخست وزیر پاکستان برای شرکت در این نشست 
و امضای اســناد مربوط به آن به اسلام آباد ســفر می کند، نخست وزیران کشورهای 
چین، بلاروس ، ازبکســتان، قزاقستان، روسیه، قرقیزستان، تاجیکستان و وزیر خارجه 
هند نیز در این اجلاس شــرکت می کنند.به گفته معــاون بین الملل و همکاری های 
منطقه ای معاون اول رئیس جمهور، عارف همچنین در حاشیه این نشست، با برخی از 
نخست وزیران و رؤسای هیأت های شرکت کننده دیدار و گفتگو می کند.نجفی افزود: 
با توجه به عضویت کامل جمهوری اسلامی ایران در ســازمان همکاری شــانگ های، 
حضور معاون اول رئیس جمهور در شــرایط حســاس کنونی منطقه، در این نشست 
اهمیت بسیاری دارد.وی خاطر نشان کرد: سازمان همکاری شانگ های که بخش قابل 
توجهی از وســعت، جمعیت و اقتصاد جهان را به خود اختصاص داده اســت، یکی از 
مهمترین ســازوکارهای چند جانبه منطقه ای و بین المللی به شمار می رود و با توجه 
به جایگاه اصولی و پایه ای ارتباط با همسایگان در سیاست خارجی جمهوری اسلامی 
ایران، توسعه همکاری با اعضا در چارچوب این سازمان در زمینه های مختلف به ویژه 
در حوزه های اقتصادی، توسعه تجارت، تسهیل مبادلات بانکی و مالی، حمل و نقل و 
ترانزیت، از اهمیت بالایی برخوردار است.نجفی خوشرودی تاکید کرد: دیدارهای عارف 
عمدتــاً سیاسی-اقتصادی خواهد بود و این امر می تواند فرصت های اقتصادی را برای 

کشور در پی داشته باشد.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده خبر داد؛

دستور پزشکیان برای برقراری 
مستمری خانواده جانباختگان 

حادثه طبس 

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده از دســتور دکتر مسعود پزشکیان رئیس 
جمهور برای برقراری مســتمری و تامین مســکن خانواده جانباختگان حادثه معدن 
طبــس خبر داد.به گــزارش خبرگزاری مهر، زهرا بهروز آذر شــنبه شــب ۲۱ مهر 
۱۴۰۳ در شــبکه ایکس با اشــاره به دیدار خود با خانواده جانباحتگان معدن طبس 
تصریح کــرد: » به نمایندگی از رئیس جمهور محترم و دولــت، به دیدار خانواده های 
داغدار حادثه دلخراش   معدن طبس  در شــهرهای کاشــمر، بردسکن رفتم و ضمن 
ابلاغ مجدد پیام تســلیت ایشــان، سلام و همدردی عمیق همه مردم ایران را که در 
این غم بزرگ شــریک بودنــد، ابلاغ کردم. قلب همه ما بــا خانواده های عزیز همراه 
اســت.«وی ادامه داد: » همه در تلاشیم تا از افزودن رنج های بیشــتر به غم خانواده ها 
جلوگیــری کنیم. بــا همت وزیر کار، احکام مســتمری به زودی برقرار خواهد شــد 
تا بخشی از دغدغه های اقتصادی کاســته شــود. به تأکیــد رئیس جمهور، وزارت راه 
پیگیر تأمین مســکن برای خانواده های داغدیده حادثه   معدن طبس  فاقد مســکن 
اســت.«معاون رئیس جمهور افزود: »با هم تلاش می کنیــم تا خانواده های داغ دیده 
  معــدن طبس ، این روزهای ســخت را با دلگرمی بیشــتری ســپری کنند. وزارت 
صنعت، بخشی از لوازم منزل را تأمین خواهد کرد و نظام مشــاوره و مددکاری برقرار 
خواهد شــد. هلال احمر در توزیع شــفاف و عادلانه کمک های خیرین همراه است.«

پاسخ قالیباف به شایعاتی درباره 
سردار قاآنی

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه سردار اسماعیل قاآنی در سلامت 
کامل هستند، به شایعات منتشر شده 
درباره این سردار پایان داد. به گزارش 
قالیبــاف که روز  ایســنا، محمدباقر 
گذشــته به بیروت سفر کرده بود، در 
گفت وگو با شــبکه المیادین در پاسخ 
به شایعات منتشر شده درباره سردار 

قاآنی که رسانه های غربی و برخی رسانه های عربی منتشر کرده اند، گفت: شایعه هایی 
که درباره سردار »اسماعیل قاآنی« منتشر می شود، خبرهای نادرست و دروغ است که 
با هدف های مغرضانه پخش می شود. سردار قاآنی حالش خوب و در سلامت کامل است 

و در حال انجام وظیفه ها و ماموریت های ویژه خود است.

 درخواست از دولت برای کاهش 
تورم

جمعی از مخاطبان خبرگزاری فارس از دولت خواسته اند تا با اتخاذ سیاست های صحیح 
اقتصــادی و اجتماعی تورم را کاهش دهد. آنهــا راهکارهایی هم برای این موضوع به 
دولت ارائه کرده اند به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاری فارس، جمعی از مخاطبان 
خبرگزاری فارس با ثبت پویشی ) اینجا( از مســئولان دولت خواســته اند تا با اتخاذ 
سیاســت های صحیح اقتصادی و اجتماعی تورم را کاهــش دهد. در متن این پویش 
آمده است که » در پی شرایط اقتصادی سخت و تورم روزافزون که زندگی روزمره  ما 
را تحت تأثیر قرار داده اســت، از دولت محترم خواســتار اقدامات جدی و مؤثر جهت 
کنترل و کاهش تورم هستیم.« در بخش دیگری تاکید شده که » تورم نه تنها قدرت 
خرید مردم را به شــدت کاهش داده، بلکه زندگی اقشــار ضعیف و متوسط جامعه را 
به چالش های جدی روبرو کرده اســت.« امضاکننــدگان این پویش راهکارهایی را به 
دولت برای حل مشــکل داده اند که به شــرح زیر اســت: مدیریت دقیق بر نقدینگی 
و سیاســت های پولی: تنظیم و کنترل نقدینگی کشــور از طریق سیاست های مالی و 
پولی مناسب، جهت جلوگیری از چاپ بی رویه پول که به افزایش تورم منجر می شود.

حمایت از تولید داخلی: با افزایش تولید داخلی و کاهش وابستگی به واردات، می توان 
قیمت ها را کنترل و ثبات اقتصادی بیشــتری ایجــاد کرد. حمایت از صنایع داخلی و 

تولیدکنندگان، می تواند باعث اشتغال زایی و کاهش فشار بر روی اقتصاد شود.

ســخنگوی وزارت امور خارجه اعمال تحریم بر ضد چند شــرکت و کشــتی که 
به ادعای آمریکا در انتقال محصولات نفتی ایران مشــارکت دارند را نوعی »باج 

دهی« به رژیم یاغی اســرائیل دانست.به گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقایی 
ســخنگوی وزارت امورخارجــه وضع تحریم های جدید توســط آمریکا در رابطه 

بــا بخش انرژی ایران، که بــه بهانه واکنش علیه اقدام دفاعی نیروهای مســلح 
جمهــوری اسلامی ایران علیه اهداف نظامی رژیم صهیونیســتی اعمال گردیده 
است را اقدامی غیرقانونی و ناموجه دانسته و آن را به شدت محکوم کرد.بقایی با 
توصیف عملیات موشکی ایران علیه رژیم صهیونیستی به عنوان اقدامی قانونی و 
منطبق با حقوق بین الملل در راستای اعمال حق ذاتی دفاع مشروع، اقدام آمریکا 
در اعمال تحریم بر ضد چند شــرکت و کشــتی که به ادعــای آمریکا در انتقال 
محصولات نفتی ایران مشــارکت دارند را فاقد هر نــوع مبنای قانونی یا منطقی 
معرفی کرد و آن را نوعی 'باج دهی' به رژیم یاغی اســرائیل دانست.سخنگوی 
وزارت خارجه نقش مخرب و منفی آمریکا در امنیت و ثبات منطقه غرب آسیا را 
یادآور شــد و خاطرنشان کرد: آمریکا به عنوان مهمترین حامی سیاسی و تأمین 
کننده اصلی تســلیحات مورد اســتفاده رژیم صهیونیستی در نسل کشی غزه و 
تجاوز به لبنان، شــریک و همدســت این رژیم در ارتکاب شــدیدترین جنایات 
بین المللی محســوب می شــود. وضع تحریم علیه جمهوری اسلامی ایران تحت 
عنوان حمایت از رژیم صهیونیســتی، ضمن اینکه موجد مســئولیت بین المللی 
دولت آمریکا اســت، باعث جری تر شدن رژیم اشغالگر و ادامه کشتار بی گناهان 
و تهدید صلح و امنیت منطقه و جهان از ســوی این رژیم خواهد گردید.بقایی با 
تاکید بر حق ایران برای پاســخ مقتضی به اقدامات تحریمی آمریکا تصریح کرد: 
اعتیاد رژیم آمریکا به سیاســت تهدید و فشــار حداکثری علیه ملت ایران هیچ 
تأثیری بــر اراده جمهوری اسلامی ایران برای دفاع از حاکمیت، تمامیت ارضی، 
منافــع ملی و اتباع خود در برابر هرگونه اقــدام تجاوزکارانه و تعرضات خارجی 

نخواهد داشت.

معــاون بین الملل و همــکاری های منطقه ای معــاون اول رئیس جمهور گفت: 
محمدرضا عارف برای شــرکت در بیســت و سومین نشســت روسای دولت های 
»ســازمان  همکاری شانگهای« به اسلام آباد ســفر می کند.به گزارش ایسنا، علی 
نجفی خوشــرودی با اعلام این خبر گفت: روز سه شنبه معاون اول رئیس جمهور، 
به دعوت رســمی نخست وزیر پاکستان، برای شرکت در بیست و سومین نشست 
روسای دولت های »ســازمان همکاری شانگ های« به اسلام آباد سفرمی کند، این 
نشســت در تاریخ ۲۴ و ۲۵ مهرماه برگزار می شود. وی ادامه داد:  علاوه بر معاون 
اول رئیس جمهورکه با دعوت رســمی نخست وزیر پاکستان برای شرکت در این 
نشســت و امضای اســناد مربوط به آن به اسلام آباد سفر می کند، نخست وزیران 
کشــورهای چین، بلاروس ،  ازبکستان، قزاقستان، روسیه، قرقیزستان، تاجیکستان 
و وزیر خارجه هند نیز در این اجلاس شــرکت می کنند.به گفته معاون بین الملل 
و همکاری های منطقه ای معــاون اول رئیس جمهور،  عارف همچنین در حاشیه 
این نشســت، با برخی از نخست وزیران و رؤسای هیأت های شرکت کننده دیدار و 
گفتگو می کند.نجفی افــزود:  با توجه به عضویت کامل جمهوری اسلامی ایران در 
ســازمان همکاری شانگ های، حضور معاون اول رئیس جمهور در شرایط حساس 
کنونی منطقه، در این نشســت اهمیت بسیاری دارد.وی خاطر نشان کرد: سازمان 
همکاری شــانگ های که بخش قابل توجهی از وسعت، جمعیت و اقتصاد جهان را 
به خود اختصاص داده اســت، یکی از مهمترین ســازوکارهای چند جانبه منطقه 
ای و بین المللی به شــمار می رود و با توجه به جایگاه اصولی و پایه ای ارتباط با 
همسایگان در سیاســت خارجی جمهوری اسلامی ایران، توسعه همکاری با اعضا 
در چارچوب این ســازمان در زمینه های مختلف بــه ویژه در حوزه های اقتصادی، 
توسعه تجارت، تســهیل مبادلات بانکی و مالی، حمل و نقل و ترانزیت، از اهمیت 
بالایی برخوردار است.نجفی خوشرودی تاکید کرد: دیدارهای عارف عمدتا سیاسی 
اقتصــادی خواهد بود و این امر می تواند فرصت های اقتصادی را برای کشــور در 

پی داشته باشد.

عضو کمیسیون عمران مجلس شــورای اسلامی به اهمیت فعالیت سامانه خودنویس در کاهش 
انحصار مشــاورین املاک اشاره و تاکید کرد که این سامانه می تواند موجب شفافیت بازار مسکن 
شــود.غلامرضا شــریعتی اندراتی، عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
خبرنگار مهر با اشــاره به ضرورت استفاده از سامانه خودنویس در قراردادهای اجاره بهای مسکن 
گفت: سامانه خودنویس می تواند به شکستن انحصار مشاورین املاک و کاهش هزینه های مردم 
کمک کند. این سامانه به افراد این امکان را می دهد که خودشان مستقیماً معاملاتشان را ثبت و 
درج کنند که این فرآیند علاوه بر کاهش هزینه های اضافی، شفافیت مالی را نیز در کشور افزایش 
می دهد.وی با تاکید بر اینکه این ســامانه می تواند اطلاعات دقیق تری در حوزه معاملات مسکن 
فراهم کند، افزود: وجود واســطه ها در معاملات مسکن، به ویژه مشاورین املاک، در برخی موارد 
می تواند منجر به ایجاد قیمت های کاذب شــود. با استفاده از سامانه خودنویس، این واسطه گری 
کاهش یافته و بازار اجاره بها به ســمت شفافیت بیشــتری حرکت می کند.شریعتی اندراتی در 
ادامــه اظهار کرد: هر فردی که در یک معامله حضور دارد، طبیعتاً به دنبال منافع خود اســت و 
در بسیاری از موارد مشاورین املاک نیز به دنبال کسب سود بیشتر هستند. اما با استفاده از این 
سامانه، طرف های اصلی معامله، یعنی موجر و مستأجر یا فروشنده و خریدار، می توانند مستقیماً 

با یکدیگر ارتباط برقرار کنند و از ســودجویی های غیرضروری واسطه ها جلوگیری کنند.وی 
همچنین به لزوم ایجاد شــفافیت در معاملات مسکن توسط دولت اشاره کرد و گفت: دولت 
و دســتگاه های اجرایی کشور باید با استفاده از سامانه هایی مانند خودنویس، به شفافیت در 
بازار مســکن کمک کنند. وظیفه دولت این است که ابزارهایی را در اختیار مردم قرار دهد 
تا آنها بتوانند به راحتی و بدون ســردرگمی معاملات خود را انجام دهند.شــریعتی اندراتی 
با تاکید بر اهمیت شــفافیت در قوای ســه گانه و نقش آنها در حمایت از سامانه های مشابه 
خودنویس تصریح کرد: یکی از الزامات دســتگاه های اجرایی کشــور و حتی قوای سه گانه، 
حمایت از این نوع ســامانه ها است. ســامانه خودنویس می تواند به عنوان یکی از ابزارهای 
شفاف ســازی و کاهش تورم در بخش مســکن عمل کند و انتظار داریــم که دولت و دیگر 
نهادها بــه طور جدی از آن حمایت کنند.عضو کمیسیون عمران مجلس با اشــاره به تأثیر 
ســامانه خودنویس بر کاهش بار اقتصادی مردم گفت: امیدواریم با اســتفاده از این سامانه، 
هزینه های اضافی که بر مردم برای انعقاد قرارداد اجاره بها تحمیل می شــود، کاهش یابد و 
شاهد بهبود وضعیت بازار مســکن باشیم. سامانه خودنویس یک گام مهم در جهت تسهیل 

معاملات مسکن و بهبود شفافیت مالی در این حوزه است.

وزیــر کشور جمهوری سوریه در پیامی انتصاب اسکندر مومنی را 
به عنوان وزیر کشور جمهوری اسلامی ایران تبریک گفت.به گزارش 
ایسنا، محمد الرحمون وزیر کشور سوریه در این پیام ضمن تقدیم 
مراتب تبریک خود به  مومنی، بر اهمیت گسترش و ادامه همکاری 
های راهبردی دو کشور دوست ایران و سوریه تاکید کرده است.

مومنی نیز در پاسخ ضمن تشکر و قدردانی، اظهار امیدواری کرد در 
چارچوب مناسبات و روابط دوستی و برادری میان دو ملت، شاهد 

رونق و شکوفایی و پیشرفت بیش از پیش دو کشور باشیم.

درباره  و  دیدار  ترکیه  کشور  وزیر  معاون  با  کشور  وزیر  انتظامی  و  امنیتی  معاون 
موضوعات و مشکلات مرزی در زمینه قاچاق، گروگان گیری در مرزها، تروریسم و 
گروه های ضدانقلاب گفت وگو کرد. به گزارش ایسنا، علی اکبر پورجمشیدیان درباره 
دیــدار با معاون وزیر کشور ترکیه درآنکارا، اظهار کرد: موضوعات و مشکلات مرزی 
در زمینه قاچاق  مواد مخدر، انسان و مهاجرین غیرقانونی، گروگان گیری در مزها، 
تروریسم و گروه های ضدانقلاب در این دیدار مورد بررسی قرار گرفت.وی ادامه داد: 
دولت ما تصمیم به تعاملات نزدیک تر با دولت ترکیه دارد. انتظار می رود که اتفاقات 
خوبی در زمینه همکاری با این کشور رخ دهد و شاهد امنیت پایدارتر در مرزها باشیم

دیدار قالیباف با رئیس مجلس 
لبنان

پیام وزیر کشور سوریه به 
مومنی

بقایی:

تحریم های جدید آمریکا علیه ایران نوعی »باج دهی« به رژیم یاغی است

عضو کمیسیون عمران مجلس در گفت وگو با مهر:

سامانه خودنویس، ابزاری برای شفافیت در بازار مسکن است

حضور عارف در نشست روسای سازمان همکاری شانگهای
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گزیده خبرگزیده خبر افزایش تولید نفت از میدان های سپهر و جفیر 
در چارچــوب برنامه هــای توســعه ای صنعــت نفــت ایران، 
افزایــش تولید نفــت از میدان های ســپهر و جفیر به عنوان 
یکی از پروژه هــای کلیدی با هدف افزایــش تولید و تقویت 
تــوان داخلی مــورد توجه قرار گرفته، تاجایی که بر اســاس 
آخریــن گزارش ها، تولیــد نفت از این میادیــن با راه اندازی 
چاه جفیر ۶ فزایش یافته اســت.به گزارش ایسنا، میدان های 
ســپهر و جفیر که در جنــوب غرب ایران واقع شــده اند، از 
جمله منابع مهم نفتی کشــور محســوب می شــوند. توسعه 
ایــن میادیــن و افزایش تولیــد از آن ها، بخــشی از راهبرد 
کلان جمهــوری اسلامی ایران برای تأمیــن نیازهای انرژی 
داخلی و افزایش ظرفیت صادراتی نفت اســت. علاوه بر این، 
توســعه این میدان ها تأثیرات مثبت اقتصادی، از جمله ایجاد 
اشــتغال مستقیم و غیرمستقیم در مناطق جنوبی کشور را به 
همراه دارد.تولید نفت در میدان های جفیر و ســپهر همچنین 
به عنوان بخشی از تلاش های ایران برای افزایش ســهم خود 
در بــازار جهانی نفت به شــمار می رود. این افزایش تولید نه 
تنها باعث افزایش درآمدهای نفتی کشــور خواهد شــد، بلکه 
نقش ایران در ســازمان کشــورهای صادرکننده نفت )اوپک( 
را نیز تقویت خواهد کرد.در ادامه توســعه میادین ســپهر و 
جفیر،  شــرکت اکتشاف، توســعه و تولید پاسارگاد به عنوان 
مجری پروژه، با تکیه بــر فناوری های داخلی و بهره گیری از 
توان مهندســان ایرانی، موفق به تولیدی شــدن چاه جفیر ۶ 
شــد. این چاه پس از طی مراحل حفاری و تجهیز، به شــبکه 
انتقال نفت متصل شــد و در حال حاضر روزانه ۳ هزار بشکه 
نفــت تولید می کند. طبق اظهارات احمد محمدی، مدیرعامل 
این شــرکت، با انجام اقدامات ترمیمی پیش بینی می شود که 
تولید این چاه به ۴ هزار بشــکه در روز نیز افزایش یابد.یکی 
از نقاط قوت این پروژه، اســتفاده حداکثری از توانمندی های 
ســاخت داخل و کاهش وابســتگی به فناوری ها و تجهیزات 
خارجی است. این موضوع به دلیل تحریم های بین المللی که 
دسترسی ایران به برخی منابع و تجهیزات خارجی را محدود 

کرده، اهمیت بیشــتری پیــدا می کند.محمدی در این زمینه 
تأکید کرده اســت که این پروژه با مشــارکت شــرکت های 
داخلی و اســتفاده از منابــع و تجهیزات بومی انجام شــده 

که نــه تنها به کاهش هزینه های توســعه منجر شــده، بلکه 
موجب ارتقای دانش فــنی و توانمندی های مهندسی داخلی 
شده اســت.این اقدام به عنوان بخشی از برنامه های توسعه ای 

در میدان جفیــر صورت گرفته که اکنــون تولید روزانه این 
میدان را به بیش از ۵۰ هزار بشکه رسانده است. این افزایش 
تولید، نقطه عطفی در تلاش هــای دولت برای افزایش تولید 
نفــت و بهره برداری از ظرفیت های موجود به شــمار می رود.

بــا وجود موفقیت های به دســت آمده، پروژه های توســعه ای 
در میدان هــای ســپهر و جفیر بــا چالش هایی نیــز روبه رو 
بوده اند. از جملــه این چالش ها می توان بــه پیچیدگی های 
فــنی مرتبط با حفــاری در عمق های زیاد و شــرایط خاص 
زمین شــناسی منطقه اشــاره کرد. همچنین، نوسانات قیمت 
نفت در بازارهای جهانی و فشــارهای نــاشی از تحریم ها نیز 
بر روند توســعه این میادین تأثیرگــذار بوده اند.با این حال، 
ظرفیت هــای عظیم موجود در این میادیــن و توانمندی های 
ایجاد شــده در حــوزه بهره بــرداری و توســعه، فرصت های 
زیــادی را برای صنعــت نفت ایران فراهــم می آورد. یکی از 
این فرصت هــا، افزایش صــادرات و تأمین بیشــتر نیازهای 
بازارهــای بین المللی اســت که می تواند بــه بهبود وضعیت 
اقتصادی کشــور کمک کند.افزایش تولید از میدان های سپهر 
و جفیر به عنوان بخشی از راهبرد توســعه صنعت نفت ایران، 
نشــان دهنده تعهد این کشــور به بهره برداری از ظرفیت های 
داخلی و افزایش تولید نفت اســت. راه اندازی چاه جفیر ۶ و 
تولیدی شــدن آن، گام مهمی در راستای تحقق این هدف ها 
به شــمار می رود. با بهره برداری از این چاه و انجام اقدامات 
ترمیمی، ظرفیت تولید این میدان به بیش از ۵۰ هزار بشــکه 
در روز رسیــده که تأثیــرات اقتصادی و اســتراتژیک مهمی 
برای کشــور خواهد داشــت.این پروژه نه تنها موجب افزایش 
تــوان تولیدی نفت ایــران می شــود، بلکه با اتکا بــه منابع 
داخلی و کاهش وابســتگی به فناوری های خارجی، به تقویت 
زیرســاخت های صنعتی و توسعه فناوری های بومی نیز کمک 
کرده اســت. در آینده نزدیک، با ادامه پروژه های توسعه ای و 
بهره برداری از سایر چاه های این میدان، انتظار می رود تولید 

نفت ایران از ایــن منطقه به طور مداوم افزایش یابد.

فزایش ۱۰ درصدی تقاضای بیمه

براســاس گزارش اخیر بیمه مرکزی از عملکرد شش ماهه نخست بازار بیمه در سال 
جاری، طی این مدت ۳۸.۷ میلیون فقره بیمه نامه به ارزش ۲۱۶ هزار میلیارد تومان 
صادر شد.به گزارش ایسنا، در نیمه نخست امسال بیش از ۳۸ میلیون فقره بیمه نامه 
با ارزش ۲۱۶ هزار میلیارد تومان صادر شــده که حاکی از رشد ۶۰ درصدی در حق 
بیمه تولیدی و ۱۵ درصدی در تعداد خسارات پرداختی طی این بازه زمانی دارد.رشد 

۱۰ درصدی صدور بیمه نامه ها
براساس این گزارش، طی شش ماهه نخست سال جاری ۳۸.۷ میلیون فقره بیمه نامه 
صادر شده است که در قیاس با مدت مشابه در سال ۱۴۰۲ به میزان ۹.۷ درصد رشد 
داشته است.رشد ۶۰ درصدی حق بیمه تولیدی همچنین، حق بیمه تولیدی یا ارزش 
این بیمه نامه ها در مجموع ۲۱۶.۸ همت )هزار میلیارد تومان( برآورد شده است که 

نسبت به مدت مشابه در سال گذشته ۵۹.۷ درصد رشد داشته است.
رشــد ۱۵ درصدی خسارات پرداختی تعداد خســارت پرداختی در این مدت ۳۹.۶ 
میلیون مورد بوده اســت که ۱۵ درصد رشد را نسبت به مدت مشابه در سال ۱۴۰۲ 
نشان می دهد. همچنین مبلغ خســارات پرداختی فوق حدود ۹۸.۲ همت است که 
۵۴.۷ درصد رشد را نسبت به شش ماهه نخست سال گذشته نشان می دهد.کاهش 
۱.۵ درصدی نسبت پرداخت خسارات نسبت خسارات در این مدت ۴۵.۳ درصد است 
که در قیاس با شش ماهه نخست سال گذشته ۱.۵ واحد درصد کاهش داشته است

به گزارش ایسنا، بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران اخیرا آمار شش ماهه نخست 
صنعت بیمه در سال ۱۴۰۳ را منتشر کرده که بر اساس آن بیمه درمان، شخص ثالث 
و مازاد، زندگی )عمر( و بدنه اتومبیل در صدر حق بیمه تولیدی و خسارت پرداختی 
قرار دارند.افزایش ۱۰ درصدی تقاضای بیمه / درمان و شخص ثالث همچنان در صدر

ســهم ۴ رشته عمده از بازار بیمه  بر اساس این گزارش، بیمه درمان ۴۳.۷ درصد از 
حق بیمه تولیدی شش ماه ماهه نخست سال جاری را به خود اختصاص داده که با 
اختلاف نسبت به دیگر رشته های بیمه ای در جایگاه اول قرار گرفته است. همچنین 
میزان خسارات بیمه درمان در این مدت ۴۳.۸  درصد برآورد شده است.بیمه شخص 
ثالث و مازاد ۲۲ درصد از حق بیمه تولیدی و ۲۷ درصد از خســارت را در شش ماه 
نخست سال جاری به خود اختصاص داده و در جایگاه دوم قرار گرفته است.همچنین 
بیمه زندگی یا عمر با ۱۲.۴ درصد از حق بیمه تولیدی و ۱۰ درصد از خسارت و بیمه 
بدنه اتوموبیل با پنج درصد از حق بیمه تولیدی و ۹.۲ درصد از نســبت خسارت در 
جایگاه سوم و چهارم سهم رشته بیمه های عمده از بازار بیمه، طی شش ماهه ابتدایی 
سال جاری را به خود اختصاص داده اند.بر اساس این گزارش، سهم بخش غیردولتی 
از حق بیمه تولیدی و خسارت پرداختی صنعت بیمه، به ترتیب ۸۱.۱ و ۷۶.۵ درصد 
است. البته سهم شرکت ها )بخش دولتی و غیردولتی( و رشته های بیمه در دوره های 

زمانی کمتر از یک سال معمولًاً با تغییرات زیادی همراه است.

صادرات حدود ۱۳۲ میلیون دلاری 
فرش ماشینی در نیمه نخست امسال

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان فرش ماشینی گفت: در نیمه نخســت امســال ۱۸ هزار و 
۷۰۰ تن فرش ماشینی به ارزش ۱۳۰ میلیون دلاًر از کشــور صادر شده است.به گزارش 
ایســنا، محمود تولاًیی - رئیس اتحادیه تولیدکننــدگان فرش ماشینی - درباره صادرات 
فرش ماشینی در شــش ماه نخست امسال بیان کرد: در نیمه نخست امسال ۱۸ هزار و 
۶۵۹ تن فرش ماشینی به ارزش ۱۳۱ میلیون و ۶۵۶ هزار و ۹۴۷ دلاًر از کشورمان صادر 
شده است. پیش بینی می شود که صادرات این محصول تا پایان سال ۲۰ درصد نسبت به 
ســال گذشته افزایش یابد.وی خاطر نشان کرد: در سال گذشته بیش از ۳۲ هزار و ۷۰۰ 
تن فرش ماشینی به ارزش ۲۲۹ میلیون دلاًر از ایران به کشــورهای مختلف صادر شده 
اســت. فرش ماشینی ایرانی از اســترالیا تا آمریکا به دلیل کیفیت، طرح و نقشه خریدار 
دارد.تولاًیی در گفت وگو با خبرگزاری صداوسیما درباره مشکلات پیش روی صادرات این 
محصول گفت: به جز تحریم های ظالمانه، نوسانات قیمت مواد اولیه بازار فرش ماشینی را 

با چالش های زیادی روبرو کرده است.

یک عضو اتاق بازرگانی ایران مطرح کرد

ورود صرافان و خودروسازان به 
صادرات پسته و خرما

نایب رئیس کمیسیون توســعه صادرات غیرنفتی اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه رانت 
واردات، صادرکننده را نابود کرده و دولت باید یک فکر اســاسی برای حل این مشــکل 
داشته باشد، از ورود صرافان و خودروسازان به صادرات پسته و خرما خبر داد.محمدعلی 
محمدمیرزائیان در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه سیاست رفع تعهد ارزی، مانع صادرات 
محصولاًت کشــاوری است، اظهار کرد: اینکه صادرکننده محصولاًت کشاورزی بر مبنای 
دلاًر آزاد ارز مــورد نیــاز خود را تهیه کند  و ارز حاصل از صــادرات را به نرخ ارز نیمایی 
به واردکننده خودرو، موبایل و غیره  بدهد امکان پذیر نیســت. به همین دلیل استفاده از 
کارت های اجاره ای و یک بار مصرف رونق گرفته اســت.  به گفته وی برخی شرکت های 
خودروســازی با رانت تعرفه های گمرکی را از طریق ارتباطات خود بالاً بردند و تبدیل به 
صادرکننده پســته و خرما شــدند و همه صادرکنندگان برند و چندساله ما کار خود را 
تعطیل کرده اند. شــرکت های خودروسازی پسته خود را یک دلاًر زیر قیمت صادرکننده 
ایرانی می فروشــند و صادرکننده ما دیگر نمی تواند بــه فعالیت خود ادامه دهد. بنابراین 
وضعیــت صادرات پســته و خرما هم در حال نابودی اســت و احتمالاً به وضعیت فرش 
دستباف دچار خواهند شد.میرزائیان با بیان اینکه صادرکنندگان نمی توانند با خودروسازان 
که از رانت بهره مند هستند، رقابت کنند، تصریح کرد: تعداد زیادی از صرافان هم در حال 
تبدیل به صادرکننده پســته و خرما شدند و این محصولاًت را می خرند و صادر می کنند. 
چراکه مشتریان را از قبل می شناختند.  نایب رئیس کمیسیون توسعه صادرات غیرنفتی 
اتاق بازرگانی ایران با بیان اینکه صاحبان کارت های بازرگانی اجاره ای هم از رانت واردات 
اســتفاده می کنند، گفت: رانت واردات، صادرکننده را نابــود کرده و دولت باید یک فکر 
اساسی برای حل این مشکل داشته باشد.  به گفته وی امسال حدود ۲۰۰ هزار تن پسته، 
۳۰۰ هزار تن کشمش و یک میلیون و ۳۰۰ هزار تن خرما داریم که ۵۰۰ هزار تن از این 
مقدار باید صادر شــود.این عضو اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: موانع صادراتی که از سال 
۱۳۹۷ شروع شده باید حل شود تا صادرات رونق یابد. همچنین صادرات پسته باید برای 
خودروسازان ممنوع شود. باید چارچوبی تعریف شود که صادرکننده و واردکننده هر کدام 
کار خود را انجام دهند. چرا باید رانت ایجاد شود که از تولید سایر کالاًها به خودروساز یا 
واردکننده موبایل و غیره ســود داده شود؟ دلاًر آزاد ۶۰ هزار تومانی را به قیمت ۴۶ هزار 
تومان به خودروساز می دهیم که واردات انجام دهد و خودروی ۱.۵ میلیارد تومانی را سه 

میلیارد تومان به مردم بفروشد.

کسری مالی رژیم صهیونیستی در بحبوحه تشدید جنگ در غزه و لبنان، 
در ســپتامبر، برای ششمین ماه از سقف ۶.۶ درصد بودجه ۲۰۲۴ این رژیم عبور 
کرد و به ۸.۵ درصد رسید.به گزارش ایســنا، داده های وزارت دارایی »اسرائیل« 
نشــان داد هزینه نظامی و غیرنظامی بالاًتر برای تامین مــالی جنگ با مبارزان 
فلســطینی و تشدید جنگ علیه حزب الله لبنان، کسری مالی رژیم صهیونیستی 
را در سپتامبر به ۸.۵ درصد تولید ملی رساند.برای ششمین ماه متوالی است که 
کســری مالی بالاًتر از نرخ هدف گذاری شــده ۶.۶ درصد تولید ناخالص داخلی 
برای سال ۲۰۲۴ می شــود. کسری بودجه رژیم صهیونیستی در سال ۲۰۲۳، به 
۴.۲ درصــد تولید ناخالص داخلی رسید و این رژیم در تلاش اســت تا آن را در 
سال ۲۰۲۵، به چهار درصد برســاند.طبق گزارش »تایمز اسرائیل«، این کسری 
در اوت بــه ۸.۳ درصــد، در ژوئیه به ۸.۱ درصــد و در ژوئن به ۷.۶ درصد تولید 
ناخالــص داخلی رسیده بود که ناشی از افزایــش هزینه های نظامی و غیرنظامی 
رژیم صهیونیســتی برای ادامه جنگ در غزه و لبنان اســت.با وجود تامین مالی 
اضافی برای تامین هزینه جنگ در جبهه های متعدد، وزارت دارایی »اســرائیل« 

در هفته های اخیر مدعی شــده اســت که انتظار دارد این کســری از اکتبر 
رونــد نزولی پیدا کند و تا پایان ســال ۲۰۲۴، به هــدف ۶.۶ درصد تولید 
ناخالص داخلی نزدیک شود.بتســالل اســموتریچ، وزیر دارایی »اســرائیل« 
در نشســت ماه گذشــته، کمیته مالی کنســت، اظهارات مشابهی داشت اما 
امیر یارون، رئیس بانک مرکزی »اســرائیل«، چهارشنبه گذشته اظهار کرد: 
بــه دلیل رشــد هزینه های جنــگ و جریان کمک مالی ویــژه آمریکا که تا 
حدودی به ســال ۲۰۲۵ و پس از آن تغییر یافت، بانک مرکزی پیش بینی 
خود برای کسری مالی را از ۶.۶ درصد، به ۷.۲ درصد تولید ناخالص داخلی 
بالاًتر برده اســت.آمار سپتامبر نشــان داد که مخارج رژیم صهیونیستی، به 
۵۱ میلیارد شِــکِل )۱۳.۵ میلیارد دلاًر( رسید و مجموع هزینه را از ابتدای 
ســال جاری به حدود ۴۵۰ میلیارد شِــکِل رســاند که افزایش ۳۱ درصدی 
در مقایسه با مدت مشــابه در سال ۲۰۲۳ داشته است. هزینه های جنگ از 
زمان آغاز طوفان الاًقصی در اکتبر ســال گذشــته، به ۱۰۳.۴ میلیارد شِکِل 

است. بالغ شده 

دیوان محاسبات کشور اعلام کرد

فعالیت ٧۶ شرکت دولتی 
فاقد شناسه ملی یا دارای 

شناسه ملی مضاعف
دیوان محاسبات کشــور اعلام کرد که تعداد ۷۶ شرکت دولتی فاقد شناسه 
ملی یا دارای شناســه ملی مضاعف بوده اند.به گزارش ایســنا به نقل از اداره 
کل روابط عمومی و امور بین الملل دیوان محاســبات کشور، یافته های این 
نهاد نظارتی نشان می دهد؛ براســاس سامانه جامع پایگاه اطلاعات اشخاص 
حقوقی کشــور تعداد ۷۶ شرکت دولتی فاقد شناســه ملی یا دارای شناسه 
مــلی مضاعــف بوده اند که بــا پیگیری های به عمل آمــده در مهلت زمانی 
تعیین شــده )پایان شهریور ۱۴۰۳ طبق جزء )۲( بند )خ( تبصره )۳( قانون 
بودجه ســال ۱۴۰۳ کل کشور( تعداد ۳۰ شــرکت دولتی نسبت به ثبت و 
اصلاح اقدام نموده و تعداد ۴۶ شرکت دولتی تاکنون اقدام به اصلاح یا اخذ 

ننموده اند. خود  ملی  شناسه 

وزیر دارایی روسیه از ایجاد آژانس رتبه بندی بریکس برای کمک به فرآیندهای سرمایه گذاری خبر داد.به گزارش ایسنا، آنتون سیلوانوف، 
وزیر دارایی روسیه در پایان دومین نشست وزرای دارایی و روسای بانک مرکزی بریکس گفت کشورهای بریکس در حال بحث در مورد 
ایجاد آژانس رتبه بندی برای تسهیل فرآیندهای سرمایه گذاری در این انجمن هستند.وزیر دارایی روسیه اظهار کرد متاسفانه آژانس های 
رتبه بندی نیز بخشی از زیرســاخت های غربی و مستعد سیاسی سازی هستند.وی افزود به همین دلیل، آژانس رتبه بندی مشترک نیاز 
داریم تا شرکت های ما بتوانند در کشورهای بریکس سرمایه گذاری کنند و همچنین ناشران اوراق بهادار ما رتبه بندی خاصی را دریافت 
کنند و این موارد نه صرفا از سمت آژانس های رتبه بندی غربی بلکه از آژانس های فعال در بریکس باشد.سیلوانوف خاطرنشان کرد روسیه 
حتی پس از تحریم های غرب همچنان وام گیرنده و ســرمایه گذار در بازار بین المللی باقی می ماند و علاقه مند اســت که نهادهای جدیدی ظاهر شــوند.فدراسیون روسیه در حال حاضر از 
آژانس های رتبه بندی غربی استفاده نمی کند و با این وجود همچنان وام گیرنده و سرمایه گذار هستیم.بیزنس گزارش کرد، ما امروز در این جلسه از ایجاد موسسات مالی خودمان صحبت 

کردیم، سرمایه گذاری و وام در حال اجرا هستند و ما باید در داخل بریکس کار کنیم تا این وام ها سرمایه گذاری مناسب، رتبه بندی مرتبط، وضعیت و قابلیت اطمینان را دریافت کنند.

قیمت ارز دیجیتال اصلی، بیت کوین )BTC(، بار دیگر در مسیر نوســانات قرار گرفت اما بازهم جذابیت خود را برای ســرمایه گذاران 
آشــکار کرد و به ســطح قیمتی ۶۲ هزار دلاًری رسید.به گزارش ایسنا، بر اساس نمودار بایننس، روز گذشته بازار ارزهای دیجیتال در 
ارزش حداقل ۱۸۰ میلیون دلاًر قرار گرفت و قیمت بیت کوین برای مدت کوتاهی به ۵۸ هزار و ۹۴۶ دلاًر رسید. با این حال، خریداران 
طی ۱۲ ساعت، این عدم تعادل را حذف و بیت کوین را صعودی کردند.کوین نوشت، بیت کوین توانست سطوح مهم قیمتی را دوباره به 
دست آورد و مورد حمایت خریداران قرار گرفت. تنها چیزی که اهمیت دارد این است که بیت کوین کجا می رود. واقعا فقط سه گزینه 
وجود دارد؛ حرکت به ســمت ســطح مقاومت پویا که در حال حاضر حدود ۶۵هزار دلاًر است، افت بیشتر به زیر ۶۰هزار دلاًر یا یک 
ریزش طولاًنی مدت که در نهایت ما را به ۲ گزینه اول هدایت می کند.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال حاضر ۲.۱۹ 

تریلیون دلاًر برآورد می شود که این رقم نسبت به روز قبل  ۲.۸۸ درصد بیشتر شده است. در حال حاضر ۵۶.۶۹ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰.۲۴ درصد 
افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ساعت گذشته ۶۵.۵۳ میلیارد دلاًر است که ۵.۹۴ درصد کاهش داشته است. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز 
در حال حاضر ۳.۹۵ میلیارد دلاًر است که  ۶.۰۳ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار اکنون ۵۹.۷ میلیارد دلاًر است که ۹۱.۱۱ درصد 

از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهانراه اندازی آژانس رتبه بندی بریکس

چند گزینه در مقابل بیت کوین قرار دارد؟

با ادامه جنگ در غزه و لبنان

کسری مالی رژیم صهیونیستی افزایش یافت
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مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری گفت: ظرفیت تولید بلااســتفاده صنایع و 
شــرکت های صنعتی بزرگ در اختیار دانــش بنیان ها و واحدهای 
فناور قــرار می گیرد.ایمان لطفی در گفت و گــو با خبرنگار مهر، با 
اشــاره به راه اندازی مراکز هم آفرینی دربــاره جزئیات و اهداف آن 
توضیــح داد و گفت: در این مراکز در واقع ظرفیت های مازاد و بدون 
اســتفاده خط تولید صنایع جهت تولید محصولات و خدمات جدید 
به کار گرفته می شــود.مدیر پروژه مراکــز هم آفرینی معاونت علمی 
ضمن اشاره به اینکه راه اندازی این مراکز برآمده و برخاسته از قانون 
جهش تولید دانش بنیان است، افزود: در تعریف مراکز هم آفرینی باید 
گفت که این مراکز از سمت شرکت های بزرگ، صنایع و سازمان های 
تولید محور برای کمک به اقتصاد دانش بنیان، شــکل گیری و رشد 
ایجاد می شوند.به گفته لطفی برای راه اندازی این مراکز دستورالعمل 
و آئین نامه تدوین و توســط معــاون علمی رئیس جمهور تصویب و 
شاخص های ارزیابی تدوین شده است. همچنین بسته حمایت مالی 
از این مراکز با همکاری صندوق نوآوری و شــکوفایی در حال تدوین 
نهایی اســت.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی معاونت علمی، فناوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری با بیان اینکه حمایت ها در حوزه 
مراکز هم آفرینی تقریباً هم سطح و هم تراز با حمایت های اعطایی به 
کارخانه های نوآوری است، گفت: در ١٠ سال گذشته در اکوسیستم 
نوآوری و فناوری هر اقدامی انجام شده بیشتر از سمت عرضه فناوری 
و نوآوری فعالیت صورت گرفته اســت، یعنی یک اســتارت اپ، تیم 
فناور یا شــرکت دانش بنیان در مراکز نوآوری و رشد، پارک های علم 
و فناوری و یا کارخانه های نوآوری مستقر شده و نمونه محصول اولیه 
را می ســازند اما به تولید نیمه صنعتی و صنعتی نرســیده است.وی 
افزود: ما در مراکز هم آفرینی می خواهیم از ســمت تقاضا به اقتصاد 
دانش بنیان کمک کنیم به این صورت که صنعت اعلام نیاز می کند 
و شــرکت دانش بنیان مرتبط با نیاز او پروپوزال ارائه می دهد و یک 
همکاری فناورانه ای شــکل می گیرد که منجر به تولید مشــترک و 
توسعه محصول جدید در حوزه فناوری و نواوری خواهد شد.وی ادامه 
داد: ما این فرایند را در طرف عرضه نداشــتیم و شرکت ها در سطح 
محصول اولیه متوقف می شدند و پس از آن خودشان به دنبال سرمایه 
گــذار و یا صنایع متقاضی برای حمایت می رفتند اما به واســطه راه 
اندازی مراکز هم افرینی، طرف تقاضا )صنایع( در درون مجموعه خود 
محصولات را به تولید انبوه می رســاند.مدیر پروژه مراکز هم آفرینی 
معاونت علمی ادامه داد: در این شــرایط طرف تقاضا یا همان صنایع 
و شــرکت های صنعتی بزرگ، زیرساخت های سخت از جمله فضای 
کار، ماشــین آلات و تجهیزات فضای اداری، اشــتراکی اختصاصی 
و همچنین زیرســاخت های نرم مثل نیروی فنــی و واحد تحقیق و 
توســعه ای خود را در اختیار شــرکت های دانش بنیان قرار می دهد. 
لذا اینجا می توانیم بگوییم واقعاً اقتصاد دانش بنیان شــکل می گیرد 
و صنایع دانش بنیان می شــوند.لطفی با بیان اینکه برخی شرکت ها 
ظرفیت خالی و بلااســتفاده برای تولید دارند که می تواند در اختیار 
اکوسیستم نوآوری و فناوری کشور و دانش بنیان ها قرار بگیرد گفت: 
برخی شرکت ها با ۶٠ درصد ظرفیت خود کار می کند ولی ٨٠ درصد 
ســهم بازار را دارند و اصلًا نیــاز ندارند ۴٠ درصد ظرفیت دیگر خود 
را فعال کنند.مدیر پروژه مراکز هــم آفرینی معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری افزود: شرکت های مدنظر، 
شرکت های متوســط و بزرگ هستند و با شــرکت های کوچک که 
مشکلات منابع، فضا و زیرساختی دارند، کاری نداریم. بنا بر آمار اعلام 
شده، ۵٠ درصد ظرفیت تولید کشور در کارخانه ها بلااستفاده بوده و 
از ١٠٠ درصد زیرســاخت ها استفاده نمی شود که این ظرفیت خالی 
می تواند برای شــرکت های دانش بنیان و فناور مفید باشد.وی ادامه 
داد: برخی شــرکت ها درخواست های همکاری فناورانه با شرکت های 
دانش بنیان و فنــاور و ایجاد مراکز هم آفرینی داده اند و ما در حال 
بررســی این درخواست ها هســتیم.لطفی با تاکید بر اینکه همکاری 
فناورانه صنایع تولیدی و دانش بنیان ها در قالب راه اندازی مراکز هم 
آفرینی در سه حوزه سلامت، معدن و پتروشیمی در اولویت قرار دارند، 
گفت: استان های اصفهان، فارس، کرمانشاه و یزد به عنوان استان های 
هدف ما در فاز اول راه اندازی این مراکز هستند.مدیر پروژه مراکز هم 
آفرینی معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
پرداخت ۶٠ تا ۷٠ درصدی خرید تجهیزات خاص، بهسازی و نوسازی 
تجهیزات، کمک به صادرات را از حمایت های معاونت در راستای راه 

اندازی این مراکز عنوان کرد.

استفاده از ظرفیت خالی کارخانه ها 
با مراکز هم آفرینی

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تندیس شاعر ایرانی !!

دی اس ایکس کانسپت، تجسم خودروی اسپورت آینده

دی اس فرانسه برخی محصولات جالب را عرضه می کند که از جمله ی آن ها می توان به دی اس ۳ کراس بک و دی اس ۷ کراس 
بک بزرگ تر اشاره کرد؛ اما خودرویی که خلأ عرضه اش توسط این کمپانی در بازار احساس می شود یک محصول اسپورت و متمایز 
است. به تازگی رندری از یک کانسپت با نام دی اس ایکس منتشر شده که می خواهد نمایشی از ظاهر محصول اسپورت دی اس 
باشــد. این رندر نشــان دهنده ی خودروی اسپورت دو درب در آینده است. برخلاف تمامی خودروهایی که در بازار حضور دارند، 
کانسپت دی اس ایکس فاقد کابینی نرمال می باشد و بجای آن سرنشین ها در بخش بسته ای می نشینند. این در حالی است که 
راننده نیز درست همانند یک اسپیدستر در خودرو می نشیند. این کانسپت کاملًا آینده نگرانه طراحی شده اما خب فکر نمی کنیم 

که حتی فکر تولید آن را هم در ذهن داشته باشد.

سومین سهمیه المپیک برای تیراندازی ایران
فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان مسابقات تیراندازی قهرمانی آسیا جاکارتا ششم شد و سهمیه المپیک پاریس گرفت.به گزارش 
ایســنا، در سومین روز از مســابقات قهرمانی آسیا و توزیع سهمیه المپیک فاطمه امینی در فینال تفنگ بادی زنان ششم شد  و طبق 
اعلام فدراسیون توانست سهمیه المپیک پاریس را کسب کند. او سومین دختر تیرانداز ایران است که سهمیه المپیک پاریس را دریافت 
می کند.تیراندازی ایران پیش از این دو سهمیه المپیک پاریس را کسب کرده  است. هانیه رستمیان در ماده تپانچه ۲۵ متر و شرمینه 
چهل امیرانی در تفنگ ١٠ متر صاحب سهمیه المپیک پاریس شده اند.فاطمه امینی در مرحله مقدماتی با امتیاز ۶۲٨.۲ در رده دوازدهم 
ایستاده و به فینال راه یافته بود.تیم ملی تیراندازی ایران ١۳ نماینده در مسابقات آسیایی توزیع سهمیه المپیک دارد که تاکنون تیم ملی 

تپانچه بادی به مدال نقره و تیم ملی تفنگ زنان و تیم میکس تفنگ بادی به مدال برنز رسیده اند.

پیشنهاد

چهره روز

رمان بدخواهی
کتاب حاضر اثر کیگو هیگاشینو نویسنده ی ۵۹ ساله ژاپنی است که 

عمدتاً به خاطر رمان های معمایی اش شناخته شده است. او جزء 

ســیزده نویسنده ی برتر رمان های معمایی در ژاپن بین سال ۲۰۰۹ تا 

۲۰۱۳ اســت که در سال ۱۹۸۵ برای »بعد از مدرسه« موفق به کسب 

جایزه  ادو گاوا رمپو شد. رمان بدخواهی شرح حال رنجش و کینه توزی 

عمیق چند ســاله است که خود را در قالب نیت شوم و شیطانی قتل 

نمایان می کند. در کتاب حاضر نه تنها به روانشناســی قتل پرداخته 

می شود بلکه نقش ماهرانه قاتل بر جذابیت روایت داستان می افزاید. 

بدخواهی تقریبا شبیه هیچ کدام از داستان های پلیسی – معمایی که 

تا به حال خوانده اید نیســت. کونیهیکو هیداکا، رمان نویس معروف 

ژاپنی، شبِ قبل از مهاجرت در خانه خودش به قتل می رسد. اسامو 

نونوگوچی، دوســتِ مقتول، که خودش هم یک نویسنده است، جسد 

را پیدا می کند و داستان از اینجا شروع می شود. رمان بدخواهی دو راوری دارد و شامل یادداشت های دو شخصیت از روند 

بررسی این قتل است: اسامو نونوگوچی )دوست مقتول( و کیوچیرو کاگا )کارآگاه پرونده(. در این کتاب مسئله اصلی این نیست 

که قاتل کیســت؛ این ســوال که هیداکا را چه کسی به قتل رسانده به سرعت حل می شود؛ اما سوال اصلی اینجاست که انگیزه ی 

این قتل چیست؟ چرایی انجام کار در این کتاب بسیار بیشتر مورد توجه است. نکته جالب اینکه کارآگاه کاگا از همکلاسی ها و 

هم مدرســه ای های قاتل اســت، او شناخت خوبی نسبت به او دارد و همین شناخت در نهایت به وی در کشف حقیقت کمک 

می کند. البته حل معما و پی بردن به انگیزه قتل به این سادگی ها نیست. کارآگاه برای پی بردن به واقعیت سعی می کند همه 

جوانب را بسنجد، حسادت، رقابت عشقی، جایگاه اجتماعی و… . کارآگاه کاگا، روابط بین قاتل و مقتول را به طور عمیق بررسی 

می کند و به گذشــته و کودکی این شخصیت ها سرک می کشــد تا جواب های قانع کننده و درستی پیدا کند. بنابراین خواننده با 

داستانی معمایی – جنایی روبه رو است که در آن رفتار، دوران کودکی، خاطره ها و بسیاری از موارد دیگر مهم هستند.

کیل جوآکین فینیکس )جوآکین رافائل فینیکس( 
تولد: ســال ١۹۷۴ میــلادی فیلم های برجســته: فیلم 
رزماگیر، فیلم او، فیلم استاد، فیلم جوکر جوایز برجسته: 
کسب یک جایزه اسکار بســیاری از نقادان و علاقمندان 
به ســینما جوآکین فینیکس را در کنــار نام دنیل دی 
لوئیس قرار می دهند در زمینه تعهد به نقشــی که به آن 
پرداخته اند. فینیکس در سال ١۹۷۴ در پورتوریکو به دنیا 
آمد و در هشت سالگی شروع به کار بازیگری کرد. واکین 
فینیکس یک رزومه با نقش هــای به یادماندنی در حرفه 
خود دارد که بدون شک نمی توان در یک یا دو پاراگراف 
به آن ها اشاره کرد. یکی از نقش های اولیه و برجسته اش 
در فیلم رزماگیر است که در کنار راسل کرو موفق شدند 
یکــی از بهترین فیلم های تاریخی را خلق کنند. از جمله 
نقش های زیبای دیگر او می توان به نقش تئودور در فیلم 
او و نقش فردی کوئل در فیلم اســتاد اشاره کرد. آخرین 
فیلم برجسته ای که ما شاهد بازی فینیکس در آن هستیم 
فیلم جوکر است که بهترین نقش آفرینی فینیکس برای این فیلم تلقی می شود. او پس از سه بار نامزدی برای کسب 
جایزه اسکار در سال ۲٠۲٠ برای بازی در فیلم جوکر به عنوان بهترین بازیگر نقش اصلی مرد برنده این جایزه شد. 
فینیکس فعالیت حرفه ای خود را در اوایل دههٔ ١۹٨٠ به همراه برادرش ریور در تلویزیون آغاز کرد. او در آن زمان با 
نام لیف فینیکس که خودش انتخاب کرده بود، شناخته می شد. سپس در اوایل دههٔ ١۹۹٠ نام اصلی خود را انتخاب 
و بــرای نقش های مکملش در فیلم کمدی-درام به خاطرش مــردن )١۹۹۵( و فیلم دورانی قلم پرها )۲٠٠٠( نظر 
منتقدان را به خود جلب کرد. او برای به تصویر کشیدن کومودوس در درام تاریخی گلادیاتور )۲٠٠٠( نامزد دریافت 
جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل مرد شد. فیلم علمی تخیلی نشانه ها )۲٠٠۲(، تریلر روستا )۲٠٠۴( و درام 
تاریخی هتل رواندا )۲٠٠۴( با بازی او در گیشه موفق بود و برای به تصویر کشیدن موسیقی دان جانی کش در فیلم 
زندگی نامه ای سربه راه باش )۲٠٠۵( نامزد دریافت جایزهٔ اسکار بهترین بازیگر مرد و برندهٔ جایزهٔ گلدن گلوب شد. او 

سپس در چند فیلم ظاهر شد و برای مدتی از بازیگری کناره گیری کرد

فرهنگ

رییس پژوهشــگاه ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: در 
خصوص تشعشــعات شــبکه تلفن همراه آگاهی بخشی 
و توجیه پذیری جامعه دارای اهمیت بســیار زیاد اســت.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پژوهشــگاه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات؛ نشســت تخصصی بــا موضوع اثرات 
پرتوگیری شــبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل 
پنجم در پژوهشــگاه ارتباطات و فنــاوری اطلاعات برگزار 
شد. این نشســت با هدف بررسی و تبادل نظر درباره مزایا 
و معایب اســتفاده از شبکه های ارتباطی نسل پنجم و ارائه 
راهکارهای بهبود سلامت جامعه در این زمینه تشکیل شد.

در این نشست، نماینده هایی از دانشگاه، انجمن حفاظت از 
اشعه، سازمان تنظیم مقررات ارتباطات رادیویی، اپراتورها، 
سازمان انرژی اتمی و یک شرکت پژوهشی حوزه سلامت و جمعی از خبرگان پژوهشگاه در این حوزه حضور 
داشتند و به بحث و بررسی پیرامون اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت با تمرکز بر نسل پنجم 
پرداختند.در ابتدای جلســه گزارشی از عملکرد پژوهشــگاه ICT در خصوص اقدامات انجام شده در حوزه 
اثرات پرتوگیری شبکه تلفن همراه بر سلامت ارائه شد و در ادامه سید محمد رضوی زاده رئیس پژوهشگاه 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ضمن معرفی و بیان عملکرد پژوهشگاه ICT، اظهار کرد: پژوهشگاه در حقیقت 
بازوی پژوهشــی وزارت ارتباطات اســت، به طوری که فعالیت های پژوهشی وزارت ارتباطات در این مرکز 
صورت می گیرد البته همواره در تلاش هستیم که نقش مؤثری در کل جامعه آی سی تی کشور داشته باشیم 
به عنوان مثال برگزاری همین جلسه که نمایندگان سازمان های مختلف در آن حضور دارند.وی همچنین با 
اشاره به رشد فناوری های ارتباطی به ویژه شبکه های تلفن همراه، افزود: امروزه با توجه به رشد فناوری های 
ارتباطی، استانداردســازی در این حوزه نیز رشــد کرده است و نسبت به ١٠ سال پیش، رگولاتوری بسیار 

پیشرفته تر شده است، اما هنوز به پژوهش در این حوزه باید ادامه داد.

ضرورت آگاهی بخشی درباره 
تشعشعات شبکه تلفن همراه
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5514

اسطوره بدنسازی ایران به عنوان نایب قهرمانی رقابت های مسترالمپیا دست یافت. به گزارش ایسنا، هادی چوپان قهرمان و نایب قهرمان دو دوره پیش رقابت 
های مسترالمپیا، اینبار نیز همچون سال گذشته به عنوان نایب قهرمانی رقابت های مسترالمپیا ۲۰۲۴ دست یافت. سمسون دائودا از آمریکا صاحب عنوان 
قهرمانی رقابت های اوپن مسترالمپیا شد و جایزه ۶۰۰ هزار دلاری این رقابت ها را از آن خود کرد. هادی چوپان نیز به عنوان دوم رسید و به جایزه ۲۵۰ هزار 

دلاری این مسابقات رسید. درک لانسفورد از آمریکا که سال گذشته به عنوان قهرمانی رسیده بود نیز به عنوان سوم دست یافت.

هادی چوپان نایب قهرمان مسترالمپیا ۲۰۲۴ شد

ورزشی
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